
 

Zápis z jednání ediční komise FF UJEP 
ze dne 25. 10. 2023 

Přítomni: 

doc. PhDr. Jaroslav Rokoský, Ph.D., prof. Renata Cornejo, Ph.D., a tajemnice Mgr. Kristina Koudelková 

Online připojen: doc. Mgr. Pavel Maškarinec, Ph.D. 

Omluveny: doc. PhDr. Kristina Kaiserová, CSc., doc. Mgr. Michaela Fišerová, Ph.D., MBA 

Program 

1. Revize ediční směrnice 
 
Přítomní prošli poznámky k revizi ediční směrnice od prof. Cornejo a Mgr. Koudelkové a postupně se 
k nim vyjádřili.  
 

• Čl. 2 – Do návrhu směrnice byla doplněna řada Fundamenta Scholarium, která doposud 
z nejasných důvodů ve směrnici chyběla. Otázkou je, zda by i tato řada měla mít vlastní 
redakční radu a jakým způsobem by mělo probíhat zařazování publikací do této řady. Tato 
informace by měla být následně doplněna do návrhu ediční směrnice. 

o Přítomní členové ediční komise (dále jen EK) se vyjádřili pro vyškrtnutí řady Studia 
Historica Didactica z důvodu nízkého počtu titulů publikovaných v rámci této řady. 

o Všechny katedry s výjimkou KAPV mají vlastní ediční řadu. Členové ediční komise 
zváží, zda je nutné zakládat novou ediční řadu pro tuto katedru, nebo zda může 
vzhledem k obsahové blízkosti publikovat v ediční řadě Studia Historica, a tu také 
spolu s KHI spravovat. 

• Čl. 5.2 – Zvážit vyškrtnutí pasáže o vyjádření vědecké rady, která se v praxi k návrhům členů 
nevyjadřuje. 

• Čl. 6.4 – Bude se finanční odměna lektorům (recenzentům) vyplácet i v případě časopisů? 
Týká se primárně AB, jelikož u MC zajišťuje odměny NPÚ. Je potřeba zohlednit, že v případě 
časopisů má každý článek 2 recenzenty. 

o U AB byli doposud recenzenti odměňováni tištěnými výtisky, od letošního roku však 
bude AB vycházet pouze elektronicky. 

• Čl. 7 – Návrh edičního plánu není projednáván v kolegiu ani dáván na vědomí vědecké radě. 
EK zváží, zda tedy tuto pasáž z článku nevypustit (schvalování by zůstalo na děkanovi fakulty). 

• Čl. 8 – Ad vědecký redaktor: v případě kolektivních monografií a časopisů vykonává jeho 
činnost editor. Mělo by se proto možná diferencovat mezi monografiemi, kolektivními 
monografiemi, sborníky, časopisy apod. 

o Přítomní se shodli, že jim uniká význam vědeckého redaktora a obsah jeho činnosti. 
Debatovali o zrušení této pozice, avšak nakonec se na základě čl. 8 rozhodli, že by 
měla být dostačující výše naznačená diferenciace. 

• Ve směrnici chybí článek upravující postup v případě vydání mimo ediční řady FF, tedy 
v externím vydavatelství. 

o Součástí přílohy směrnice by měla být pro přehled autorů také Licenční smlouva 
uzavíraná s nakladatelstvím. 

• Čl. 9 – Povinnost autora vyjádřit se písemně k recenzním posudkům se nikdy nepraktikuje, 
přítomní členové EK se jednomyslně shodli na její nadbytečnosti. 

o Termín odevzdání upraveného textu na základě recenzních posudků je stanoven na 
31. 10., což je problematické vzhledem k vydání knihy do konce kalendářního roku, 
ovšem alespoň orientační datum je potřeba stanovit, nejlépe s ohledem na 
harmonogram ediční činnosti. 



 

• Čl. 11 – přítomní členové EK se shodli, že přispěvatelům do časopisu postačí 1 autorský výtisk. 
Děkan fakulty může výtisky obdržet na vyžádání u ediční referentky. 

• Zrevidovány by měly být i Návrhy na vydání publikace/časopisu tak, aby nebyly v rozporu 
s GDPR a víc vyhovovaly aktuálním potřebám ediční činnosti na FF. 

o Z debaty vyplynulo, že autor odevzdává vyplněnou pouze část A Návrhu. Je proto na 
zvážení EK, zda tuto skutečnost zohlednit i v čl. 9. 

o U přílohy č. 2 se přítomní členové EK jednomyslně shodli na odstranění sekce C, 
jelikož rada ediční řady nezasahuje do činnosti redakční rady časopisu. 

o Prof. Cornejo nicméně upozornila, že návrh na vydání publikace i návrh na vydání 
časopisu jsou oba taktéž přílohami (3a, 3b) směrnice č. 20/2010, Stimulace vědecko-
výzkumné činnosti akademických pracovníků FF UJEP. Je tedy potřeba, aby autoři 
používali návrhy připojené k ediční směrnici. 

• Složení redakčních rad edičních řad již nebylo dlouho aktualizováno a oficiálně jsou jejich 
členy i osoby, které již na fakultě nepůsobí. Je tedy zapotřebí je aktualizovat. Redakční rady 
edičních řad by zároveň měly v ideálním případě zasílat tajemnici / ediční komisi zápisy ze 
svých zasedání. 

• Je potřeba vytvořit závazný celoroční harmonogram fungování ediční činnosti z důvodu 
nutnosti plnění vnitřních procesů univerzity (nákupy DNS aj.). 

o Při tom je nutné přihlédnout ke konci čerpání finančních prostředků v rámci tzv. 
„šestnáctek“ – tj. do 30. 11. příslušného kalendářního roku. 

o Nabízí se, aby autoři měli při podání Návrhu minimálně většinu textu hotovou, 
ideálně celý text. Případně lze oddělit návrh na přípravu publikace od návrhu na 
vydání publikace. 

o Bylo by vhodné přesunout termín odevzdání textu publikace z 15. 6. na např. 31. 3. (s 
ohledem na to, že výše rozpočtu fakulty bude známa nejpozději v březnu). Na 
červnovém zasedání by tak EK měla v ideálním případě k dispozici i recenzní posudky 
na řečené texty. Doc. Rokoský ovšem upozorňuje na kolizi s časovým obdobím, které 
je v pracovním životě akademického pracovníka obecně vytíženější, a s tím související 
možnost, že posudky, případně i texty nebudou odevzdány včas. 

 
Z diskuze vyplývají následující úkoly: 
 

1. Ad Fundamenta Scholarium – Mgr. Koudelková připraví pro přehled seznam publikací 
vydaných v rámci řady. Členové EK zváží, zda je potřeba vytvořit ediční řadě samostatnou 
redakční radu, případně jak bude procesuálně probíhat zařazování titulů do této ediční řady. 

2. Členové EK rozhodnou o případném vyškrtnutí (a tedy i zrušení) řady Studia Historica 
Didactica. 

3. Všechny katedry s výjimkou KAPV mají vlastní ediční řadu. Členové ediční komise zváží, zda je 
nutné zakládat novou ediční řadu pro tuto katedru, nebo zda může vzhledem k obsahové 
blízkosti publikovat v ediční řadě Studia Historica, a tu také spolu s KHI spravovat. 

4. Členové EK ve spolupráci s Mgr. Koudelkovou vytvoří celoroční harmonogram ediční činnosti. 
5. Mgr. Koudelková osloví vedoucí kateder s žádostí o aktualizaci redakčních rad edičních řad. 
6. Mgr. Koudelková osloví vedoucího KAPV, doc. Veličku, s prosbou o určení člena ediční komise 

za KAPV. 
7. Mgr. Koudelková vytvoří článek upravující vydávání publikací mimo FF. 
8. Mgr. Koudelková na odd. pro vědu rektorátu ověří, zda je nutné odevzdávat 2 ks publikace. 
9. Redakční rady zajistí ve spolupráci s katedrami vypracování zásad pro dílčí ediční řady AUP. 

 

Zapsala: Mgr. Kristina Koudelková 


